



Referat fra bestyrelsesmøde nr. 6 i Herning Svæveflyveklub 5. august 2024 kl. 20:00-22:30

Deltagere

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Bjarne Sørensen, næstformand
- Per Kragso
- Thomas Grove, sekretær
- Erik Faurholdt Jørgensen
- Mathias Skærlund (suppleant)
- Joan Tychosen Kristensen inviteret af bestyrelsen

Afbud

- Anders Godiksen

Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Nick Skjødt Hansen	AIF til Aktiv elev pr. 01.08.2024
Joan Tychosen Kristensen	Indmeldt som AIF pr. 01.08.2024
Alexander Staunbjerg	Aktiv til passiv pr. 01.11.2024
Jonas Wad Kragso	Aktiv til AIF pr. 01.10.2024
Anders Godiksen	Aktiv elev til udmeldt pr. 01.10.2024

Bestyrelsen har et par boblere af S-piloter, som er på vej ind i klubben. Der mangler endnu blæk på papir.

Pkt. 3 Ny kasserer, vedtægtsændring og ekstraordinær generalforsamling

Anders Godiksen har meddelt, at han trækker sig fra klubben. Ind til der er en ny kasserer monitorerer han indbakken mv. Joan Tychosen Kristensen har tilbudt at hun gerne vil indtræde som kasserer. Thomas Faurholdt Jørgensen har lavet et udkast til en vedtægtsændring, som skal vedtages på en ekstraordinær generalforsamling. Per Kragso siger, at der er en klub, som i dag anvender samme praksis ved at have aktiv ikke flyvende på tillidsposter. Thomas Faurholdt Jørgensen har vendt forslaget med Herning Idrætsråd. Herning Idrætsråd har ingen indvendinger hertil. Herning Idrætsråds bogholder vurderer, at der skal bruges 1-1½ time til bogføring i kvartalet. I forbindelse med regnskab skal hun bruge lidt mere tid. Pr. 1. januar 2025 skifter vi økonomistyringsprogram fra Unicontra til Conventus. Dermed sparer vi 1100 kr. / md på økonomistyringsprogrammet. Herning Idrætsråd stiller Conventus gratis til rådighed. For at vi kan spare ekstern revisor kræver det en vedtægtsændring. Vi bruger 37.000 kr. / år på ekstern revision. Forslag til vedtægtsændringerne udsendes med indkaldelsen til ekstraordinær generalforsamling.

Bestyrelsen indkalder til ekstraordinær generalforsamling 20. august 2024 kl. 19.



Pkt. 4 Ny elevpris

PR-udvalget er i deres arbejde med at få nye medlemmer, stødt på interesserede som har udtalt at de finder elevprisen på 1.600 kr./md for høj. Derfor vil de gerne have elevprisen sænket til 1.000 kr./md som dækker både kontingent, skoling, prøvegebyrer m.v., medical dog undtaget.

Fakta er vi pt. ikke har nye elever her til efteråret og nuværende elever er snart færdig med uddannelsen. At reducere prisen fra kr. 1.600 kr./md til et lavere beløb, vil betyde færre indtægter til klubben, under forudsætningen at vi ikke kan skaffe nye elever. Et flertal i bestyrelsen stemmer for, at nedsætte prisen til 1.000 kr./md i en forsøgsperiode, med henblik på, om prisen er den primære årsag. Bestyrelsen opfordrer PR-udvalget til supplerende at prøve nye veje med hensyn til rekrutteringer.

Bjarne Sørensen pointerer herefter at evt. manglende økonomi i forbindelse med denne beslutning, kommer til at skulle lægges over på de resterende medlemmer, og at bestyrelsen i det tilfælde må bakke om dette og tage ansvar for evt. konsekvenser heraf.

Pkt. 5 Sidste halvår 2024 herunder materielformand

Vi skal have fundet et medlem, som kan overtage planlægningen og koordineringen af vintervedligeholdelse. Bestyrelsen drøfter i plenum, hvem der kan varetage sådan en rolle. Bjarne Sørensen har efter mødet tilkendegivet, at han gerne vil tage denne post.

Grundet tidsnød pauses mødet kl. 22:30.

Mødet genoptaget 8. august 2024 kl. 20:00 – 22:00. Deltagere og afbud er som på første side.

Pkt. 6 Økonomi

Thomas Faurholdt Jørgensen har før mødet fremsendt saldobalancen samt opgørelsen fra spilgruppen. Ifølge bogholderen fra Herning Idrætsråd er der dobbelt posteringer. Disse skal tilrettes. Ifølge spilgruppen er de store posteringer indkøbt og leveret herunder wirehenter, batteripakke, motorer etc. Spilgruppen skal bruge saldobalancen til fondsansøgningerne fremadrettet. Vi har pt. 325.000 DKK udstående, men disse bliver dækket af fondsmidler. Vi har pt. 125.000 DKK stående på vores driftskonto.

Thomas Faurholdt Jørgensen og Joan Tychosen Kristensen har drøftet, at der skal ryddes op i regnskabet, når Joan formeldt er valgt. Bogholderen fra Herning Idrætsråd skal orienteres herom.

Vi har et medlem, som igennem længere tid har været i restance i klubben. Jacob Bøgelund Lassen har tidligere haft dialog med vedkommende for at komme restancebeløbet til livs. Thomas Faurholdt Jørgensen taler med eleven, om han fortsat ønsker at være en del af klubben.

Bertel Spejlborg har bedt om nedslag i nogle medlemskonti for kontrol som intern revisor.

Ifølge Joan Tychosen Kristensen er der ikke bogført kontingent siden 1. april. De ligger som kladder i Uniconta til bogføringen. Joan Tychosen Kristensen kontakt til Jacob Bøgelund Lassen for at få en intro til Uniconta. Vi mangler fortsat at kunne trække data fra startlisten og direkte over i Uniconta. Vi skal kunne trække flyslæb, spilstarter samt udlån af fly direkte over i Uniconta. Der bliver arbejdet hårdt på at få udsendt et kontoudtog snarest muligt.

Per Kragssø spørger, om det er muligt at se om vi følger budgettet med kontingenter, pakker mv.

Pkt. 7 Ny hjemmeside – Conventus

Vores nuværende hjemmeside halter. Den gamle hjemmeside bliver flyttet over i Wordpress. Der har været afholdt et møde med et firma der hedder SJ. SJ kan få hjemmesider til at tale sammen med Conventus, Uniconta, medlemsbooking, betalingsløsninger mv. Under betalingsløsningen ligger bl.a. indmeldelse i



klubben, valg af pakker og øvrige faste udgifter. Deres løsning er billigere end PBS-betalingservice. De er kommet med et tilbud på 40.000,00 DKK. Prisen er inkl. kursus til brugerne herunder instruktører/bestyrelse. Det er muligt at få tilskud til kurser af fx DIF eller Herning Kommune. Hvis vi får tilskud, er prisen nede på 27.000,00 DKK. Thomas Faurholdt Jørgensen vil gerne have et møde med Kim Kristensen og Michael Fosgerau. Han vil gerne have deres besyv med på tilbuddet. Måske bygger vi hjemmesiden op selv, men integreringen med de førnævnte systemer skal laves professionelt. Thomas Faurholdt Jørgensen har været til et møde med DIF "digitalt tjek". Vi har fået tilbagemelding herpå, at vi skal være opmærksomme på GDPR bliver overholdt. Derudover var der ingen anmærkninger til hjemmesiden eller vores SoMe-kanaler.

Pkt. 8 Opdatering af årshjul

Thomas Grove har tidligere udarbejdet et årshjul. Thomas Faurholdt Jørgensen har mistet overblikket over vores årshjul. Erik Faurholdt foreslår, at vi tilføjer klubbens jubilæum på årshjulet, 21. september 2024. Næste år har vi 80-års jubilæum. Ifølge årshjulet er der landingskonkurrence i oktober. Vi mangler en tovholder til dette.

Hvis du har lyst til at vare tage denne rolle, så kontakt gerne bestyrelsen.

Pkt. 9 Simulator

I forbindelse med DIF-ugen har Per Kragssø talt med en fra Herning Kommune. Vedkommende sagde, at man kan søge midler til fx en simulator. Midlerne er ca. 75.000,00 DKK. Eneste betingelse er at unge medlemmer af idrætsklubber i Herning Kommune kan komme hos os og prøve den. Per Kragssø og Christian Lynbech vil gerne gå ind i arbejdet. Det skal defineres skarpt, hvornår skoleelever fra Herning Kommune kan komme.

Pkt. 10 Eventuelt

Herning Kommune har henvendt sig. De vil gerne fortælle hvad man kan bruge Herning Idrætsråd til. Thomas Faurholdt Jørgensen tager til mødet 27. august 2024, som afholdes i Sunds.

Thomas Lund som ejer Stemmen har tilbudt, at vi kan købe hans faldskærme til Stemmen. Vi mangler pt. én reserveskærm, når der sker et hædeligt uheld med faldskærmene. Per Kragssø fremsender tilbuddet til den øvrige bestyrelse, når han modtager det. Derefter tager vi bestik af situationen. Vi har haft brug for reserveskærme flere gange i indeværende sæson.

Thomas Grove har udsendt en klubmeddelelse vedr. at vi søger en materielformand. I samme omgang har vi søgt en holdleder på VY. Kristian S. Hansen tager formandskabet på VY, imens Michael Fosgerau tager VD.

Der mangler en holdleder til VN. Hvis du har lyst til at vare tage denne rolle, så kontakt gerne bestyrelsen.

Per Kragssø og Bertel Spejlberg vil gerne afholde en skolingslejr sidst i september. De foreslår at holde det i samarbejde med Viborg og Silkeborg. Klubberne på Sjælland har store succes med fælles skolingslejr.

Joan Tychosen Kristensen og Sabrina Kragssø har drøftet klubbetøj. Joan har fået lavet tøj til Kim's firma. Hun vil gerne undersøge priserne. Sabrina ønsker fortsat at varetage posten med klubbetøj. Det forlyder at der snart kan bestilles klubbetøj igen.



Lonni Juul Jensen har budt ind på koordineringen af gæstestarter. Kim Kristensen har varetaget posten midlertidigt. Kim Kristensen har overdraget telefonnummeret til Lonni Juul Jensen. Tak til Lonni for at bidrage.

Introduktionsflyvningerne kan ligges på specifikke weekender i stedet for når det passer gæsten. Denne praksis anvendes fx i Viborg. Det vil "aflaste" TG og dermed være mere tilgængelig for medlemmerne.

Følgende poster mangler vi besat i klubben:

- Tovholder som kan arrangere og afvikle en landingskonkurrence i oktober
- Holdleder til VN
- Holdleder VK

Kontakt bestyrelsen hvis du kan bidrage.

Fejl/mangler på klubbens materiel skal rapporteres til materiel@herningsvæveflyveklub.dk.

Næste møde afholdes 3. september kl. 19:00 på TEAMS.

For referat,
Thomas Grove
Sekretær